

Print ISSN 2075-0862
Online ISSN 2658-350X
Индекс Роспечати 37150
Включен в Перечень ВАК (№ 1240)

ИДЕИ И ИДЕАЛЫ
НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ

2024, том 16, № 4 выходит ежеквартально

Часть 1

СОДЕРЖАНИЕ

От редактора.....	9
Философия: традиции и современность	
<i>С.А. Хмелевская, Н.И. Яблокова.</i> Эпистемический патернализм: от «классического» к либертарианскому варианту?	11
<i>Л.В. Чеснокова.</i> Границы между приватным и публичным как условие личностной автономии.....	26
Социальная философия	
<i>В.И. Игнатьев.</i> Социальность в социальном. Постсоциальность как возможность....	43
<i>А.А. Кротов.</i> Бонапартизм и позитивизм	58
<i>Н.С. Розов.</i> Идеал правового миропорядка: размышление о возможности гуманного будущего	74
<i>О.К. Трубицын.</i> Дух капитализма имеет значение	90
<i>А.В. Иванов, Т.А. Артамонова.</i> Русский мир и Россия (о современных соблазнах национального самосознания)	105
<i>В.Ю. Васечко.</i> От «азиатского способа производства» к «политаризму»: становление историософской концепции Ю.И. Семенова.....	120
Философия науки	
<i>Игорь Салом.</i> Нобелевская премия 2022 года по физике и конец механистического материализма. Часть 2: Реализм и локальность	141
<i>В.В. Вихман, А.А. Миндигурова, М.В. Ромм.</i> Искусственный интеллект в образовании: обзор возможностей и ограничений	167
<i>А.В. Павлов.</i> К вопросу оценки результатов научно-исследовательской работы	189
Круглый стол	
Цифровизация в социокультурном измерении	206

Print ISSN 2075-0862
Online ISSN 2658-350X
Index of Rospechat' - 37150
Included into the list of the Supreme
Certification Commission of Russian Federation (№ 1240)

IDEAS AND IDEALS
SCIENTIFIC JOURNAL

2024, Volume 16, Issue 4 PUBLISHED QUARTERLY

Part 1

CONTENTS

Editorial.....	10
Philosophy: Tradition and Modernity	
<i>Svetlana Khmelevskaya, Nataliya Yablokova.</i> Epistemic Paternalism: From the "Classical" to the Libertarian Version?	11
<i>Lesya Chesnokova.</i> Boundaries Between Private and Public as a Condition of Personal Autonomy	26
Social Philosophy	
<i>Vladimir Ignatyev.</i> Sociality in the Social. Post-Sociality as an Opportunity.....	43
<i>Artem Krotov.</i> Bonapartism and Positivism	58
<i>Nikolai Rozov.</i> The Ideal of a Legal World Order: A Reflection on the Possibility of a Humane Future.....	74
<i>Oleg Trubitsyn.</i> The Spirit of Capitalism Matters	90
<i>Andrey Ivanov, Tatyana Artamonova.</i> The Russian World and Russia (On the Modern Temptations of National Identity)	105
<i>Vyacheslav Vasechko.</i> From the "Asian Mode of Production" to "Politarism": The Formation of the Historiosophical Concept of Yu. I. Semenov.....	120
Philosophy of Science	
<i>Igor Salom.</i> 2022 Nobel Prize in Physics and the End of Mechanistic Materialism. Part 2: Realism and Locality.....	141
<i>Viktoria Vikhman, Arina Mindigulova, Mark Romm.</i> Artificial Intelligence in Education: Overview of Opportunities and Limitations	167
<i>Andrey Pavlov.</i> To the Issue of Evaluating the Results of Research Work.....	189
Round table	
Digitalisation in the socio-cultural dimension.....	206

Print ISSN 2075-0862
Online ISSN 2658-350X
Индекс Роспечати 37150
Включен в Перечень ВАК (№ 1240)

ИДЕИ И ИДЕАЛЫ

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ

2024, Том 16, № 4 выходит ежеквартально

Часть 2

СОДЕРЖАНИЕ

Экономическая теория

<i>В.В. Шмат.</i> Об общественной пользе «частных пороков», или Взгляд из XVIII века через призму динамической модели общественного воспроизводства.....	231
<i>М.А. Власенко, Е.А. Приходько, М.А. Березикова.</i> Корреляционно-регрессионный анализ как инструмент прогнозирования прибыли организаций	261
<i>Ю.Ю. Молоков.</i> Определение возможности кредитования компаний среднего бизнеса в условиях санкционного режима	281
<i>А.А. Обухов, Е.А. Обухова.</i> Применение методов форсайт-анализа для исследования продовольственного обеспечения	292
<i>М.Д. Провоторова.</i> Формирование предложения денег в экономике России	309
<i>В.В. Шумков.</i> Концептуальные подходы, методические и экономические инструменты оценки функционирования и развития рынка услуг городского туризма.....	328

Аналитика духовной культуры

<i>К.Н. Холоднова.</i> Реальность как сторона воображаемого в творчестве Ф.М. Достоевского	339
<i>Я.О. Глембоцкая, И.В. Кузнецов.</i> «Душа моя Павел» Алексея Варламова: роман и постановка в РАМТе.....	350
<i>И.В. Лихоманов.</i> Образы России в прозе Ю.В. Мамлеева	365
<i>И.В. Родин.</i> Онтология иероглифа в философии кинообраза Сергея Эйзенштейна и Андрея Тарковского.....	387
<i>И.С. Родичева.</i> «Русский восток» как символ национальной самобытной красоты в музыке С. Рахманинова.....	404
<i>Ю.Ю. Шнайдер.</i> Кураторские стратегии СССР на Венецианской биеннале 1956–1990: между идеологией и искусством	414
<i>Н.А. Голубь.</i> Влияние института президента на культурную политику Приднестровья	430

Анонсы

Анонс монографии профессора Владимира Ивановича Супруна «Мировые города знаний: идеи и тенденции».....	449
--	-----

Информация для авторов.....	451
-----------------------------	-----

Print ISSN 2075-0862
Online ISSN 2658-350X
Index of Rospechat' - 37150
Included into the list of the Supreme
Certification Commission of Russian Federation (№ 1240)

IDEAS AND IDEALS

SCIENTIFIC JOURNAL

2024, Volume 16, Issue 4 PUBLISHED QUARTERLY

Part 2

CONTENTS

Economic Theory

<i>Vladimir Shmat.</i> On the Public Benefit of "Private Vices" or a View from the XVIII Century Through the Prism of a Dynamic Model of Economic Reproduction	231
<i>Maria Vlasenko, Evgenia Prihodko, Maria Berezikova.</i> Correlation and Regression Analysis as a Tool for Forecasting Organizational Profits.....	261
<i>Yuri Molokov.</i> Determining the Possibility of Lending to Medium-Sized Businesses under the Sanctions Regime	281
<i>Andrey Obukhov, Elena Obukhova.</i> Application of Foresight Analysis Methods for Food Supply Research	292
<i>Maryana Provotorova.</i> Formation of the Money Supply in the Russian Economy	309
<i>Vyacheslav Shumkov.</i> Conceptual Approaches, Methodological and Economic Tools for Assessing the Functioning and Development of the Urban Tourism Services Market.....	328

Analytics of Spiritual Culture

<i>Ksenia Kholodnova.</i> Reality as a Side of the Imaginary in the Works of F.M. Dostoevsky.....	339
<i>Yana Glembotskaya, Ilya Kuznetcov.</i> Alexey Varlamov's "My Soul Pavel": The Novel and the Production in RAYT	350
<i>Igor Likhomanov.</i> Images of Russia in the Prose of Yu. V. Mamleyev	365
<i>Igor Rodin.</i> The Ontology of Logogram in Sergei Eisenstein's and Andrei Tarkovsky's Philosophy of Film Image	387
<i>Irina Rodicheva.</i> "Russian East" as a Symbol of National Distinctive Beauty in the Music of S. Rachmaninoff.....	404
<i>Julia Schneider.</i> Curatorial Strategies of the USSR at the Venice Biennale 1956–1990: Between Ideology and Art.....	414
<i>Natalia Golub.</i> The Impact of the Presidency Institution on the Cultural Policy of Pridnestrovie	430

Announces

Announcement of the monograph by Professor Vladimir Ivanovich Suprun "World Cities of Knowledge: Ideas and Trends"	449
---	-----

Information for Contributors	451
---	-----